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NIEUWSBRIEF nr 14: oktober 2024  
 
Na de ramp…. de gevolgen…:  zo heet een TV programma. Het gaat dan niet over het Geuldal in juli 2021. Maar 
het zou gekund hebben. Er was niettemin veel belangstelling in de media voor de herdenking van de 
watersnood toentertijd. In enkele ‘docu’s’ werd teruggekeken op wat het deed met de mensen die de ramp 
ondergingen. Ook StW werd opgezocht door tv-reporters. René Paulssen (Nieuwsuur) en Paul Smeets 
(EénVandaag)  vertelden over hun ervaringen. Maar zij wilden het vooral hebben over prevéntie: ”…. hoe 
voorkomen we dat het nog eens zó gebeurt?” Het kwam te weinig aan de orde, maar dat is wel de inzet van 
onze stichting (StW). Zoek naar oplossingen, ga met de betrokken overheden in gesprek, over mogelijkheden 
en vooral niet over onmogelijkheden. 
 
Drie jaar later… : er is al veel gedaan aan schadeafhandelingen, verzekeringszaken, rampenfondsen, 
schrijnende gevallen, omzetverlies. Het gemeentebestuur maakte zich er sterk voor.  En voor veel particulieren 
toonden verzekeringsmaatschappijen coulance, soepelheid. Maar niet voor iedereen. Soms bleven mensen met 
onoplosbare problemen zitten. Goed dat daar achteraan gegaan wordt. 
 
Maar drie jaar later wordt er ook gesproken over oplossingen. Concreet gebeurde er echter nog niets 
zichtbaars! OK: wij begrijpen ook wel dat er de nodige studies, financieringsregelingen en mogelijk aankopen 
nodig zijn. Er moeten tegenstrijdige belangen op elkaar afgestemd worden en politieke wil, moed en 
vindingrijkheid moeten gecreëerd worden.      
Moeilijk te verteren is dat er beweringen gedaan worden als: “Het is niet op te lossen, er zijn slechts 
kanttekeningen te maken over deeloplossingen” of: ”We moeten het eerlijke verhaal vertellen, reken er maar 
op dat het vaker kan gebeuren!” Wij zeggen dan: “Maar je laat het toch niet zomaar weer gebeuren? Kijk naar 
wat wél mogelijk is”. Net zoals premier Schoof dat promoot. 
 
Wij vragen en verwachten vóóruit- en “oplossingsgericht” denken.  
En er wórdt ook meegedacht. Wij bepleiten, zoals bekend, dat er gebruik gemaakt wordt van de 
hoogteverschillen in het (smalle) Geuldal met dwarsdammen en stuwen om het te hoge water op te vangen.  
Uit onverwachte hoek kwam steun van Ing. Gerrit Keunen uit Utrecht, die hetzelfde bepleit. In juli zocht hij ons 
op. Als oud-waterbouwkundige bij Monumentenzorg verkende hij in het verleden heel het Geuldal en bracht 
hij de waterhuishouding van alle oude watermolens in kaart. Daarom kent hij de regio en de geografische 
gesteldheid heel goed.                                             
             

 
Ing.Keunen gaf dat schematisch weer als trapsgewijze opvang tussen de dorpen en stadjes in het Geuldal. 
Tussen Valkenburg en Cottessen (grens met België) is er 80 meter hoogteverschil, tussen Valkenburg en 
Voulwammes (waar de Geul de Maas instroomt) nog eens veertig. Er kan daar veel van het te hoge water 
geborgen worden. Met stuwen kan het te hoge water gedoseerd doorgelaten worden. Omdat er in het Geuldal 
geen of nauwelijks uiterwaarden c.q. uitstroomgebieden mogelijk zijn, kan je wel de hoogteverschillen 
gebruiken meestal voor een wateropslag van twee à drie dagen.  
Eerder maakten we dit plan in een bijlage ook bij jullie bekend met de uitgebreide en weloverwogen toelichting 
van ing. Keunen. Zo legden we dat op 19 juli (samen met heer Keunen) op het provinciehuis voor aan WRL (de 
hoogwater programmacommissie). Zonder iets toe te zeggen, sprak men daar waardering uit voor dit plan. 
Men zegde ons toe er serieus naar te zullen kijken. Ook benadrukte WRL nog eens dat onze stichting StW 
betrokken wordt bij de voorstudies en verkenningen van bureau Kragten die voor de provincie een hoogwater 
preventieplan gaat opstellen. Trouwens ook het Waterschap Limburg sprak waardering uit over ons 



meedenken. Eerder stuurden we jullie al het bericht van WRL door, over ons gesprek waarin de toezegging 
werd herhaald StW te betrekken bij de voorbereidingen. Men nam dat bericht ook op in de onlangs 
gepubliceerde algemene NIEUWSBRIEF WRL.  
 
Beschermingsnórmen tegen “hoog water”.  Het gemeentebestuur reageerde met aanvullingen op een 
beleidsplan van de provincie over de na te streven beschermingsnormen per regio en locatie.  
Er is niet één soort normering, maar er zijn uiteenlopende streefwaarden gelang de locatie, soort bebouwing, 
soorten bedrijven en landschap. De provinciale normeringen zijn o.a. leidraad voor het Waterschap Limburg. 
Voor ons is het echter niet erg duidelijk. We lieten ons bijpraten door mevrouw M.Pakbier, de gemeentelijk 
beleidsadviseur water en klimaatadaptatie.  
Wij (StW) hebben nog eens gepleit voor de landelijke normering bij woonkernen, zowel bestaande als nieuw te 
plannen bebouwing. Het is ons inziens een gemeentelijke taak om woongebieden adequaat te beschermen, 
ook al gaat dat verder dan wat de provincie en het waterschap voorstelt. Daar is een goede reden voor want 
er zijn nogal wat zwakke punten in het hoogwater beschermingsbeleid……..   
Dat is echt een punt van blijvende aandacht voor het gemeentebestuur van Valkenburg aan de Geul en voor 
de gemeenteráád als controlerend en hoogste besluiten nemend orgaan. Die is door ons allemaal gekozen. 
De volgende keer is in 2026! Je gaat je afvragen of er een onomwonden stemadvies moet komen…….. 
 
Woningscans. Een goed idee van WRL (provincie) Waterschap en gemeente is de vorming van 
wateradviesteams en een pilot woningscans. De teams gaan spreken met bewoners van woningen in de door 
hoogwater getroffen kernen. Men geeft dan passende adviezen voor het nemen van waterkerende 
maatregelen. In eerste instantie komt er een pilot van zo duizend woningscans. Maar de keuze van de 
betreffende panden was aanvankelijk onduidelijk. Onze stichting StW heeft bij monde van voorzitter René 
Paulssen gevraagd om vooral te kiezen voor panden in de getroffen straten en buurten. Het wateradviesteam 
Valkenburg aan de Geul ziet dat er ruimte is ontstaan om nieuwe adressen aan te schrijven, voornamelijk in de 
buurt Valkenburg-Oost. Als je daar woont kan je een brief verwachten voor de pilot woningscan. Bij de 
gemeente Valkenburg aan de Geul kun je meer informatie vragen over de werkwijze van de wateradviesteams. 
 
Meepraten? Wij vroegen ons al eerder af of het gewenst wordt onze sympathisanten in een bijeenkomst te 
raadplegen over wat wij als bestuur ondernemen, maar ook over wat bij onze “achterban” aan ideeën en 
opvattingen over hoogwaterpreventie leeft. Wij hebben dat eerder al eens geopperd. Tot nu toe kwamen er 
niet veel reacties. Dus het gaat goed?  
Toch leggen we dezelfde vraag nog eens voor. We vinden wel dat we dan zo vijfentwintig aanhangers mogen 
verwachten. Laat ons per mail weten als je mee wil doen……. Want….dit willen we toch niet meer?   
 

                        
 
 


